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BESZÁMOLÓ A NAGYSZÉKELY KÖZSÉGI ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

2023. JÚNIUS 20-ÁN MEGTARTOTT ÜLÉSÉN ELHANGZOTTAKRÓL 
Az ülésen jelen voltak: Klubecz Istvánné polgármester, Bori Tamás Gábor alpolgármester, Hargita Péter Árpádné 

képviselő, Horváth Irén képviselő, Dr. Ránky Mercédesz Ilona képviselő, Takács Erzsébet jegyző, Boczor Gyula, a 

Nagyszékelyi Polgárőr Egyesület elnöke, Csáki Csilla, a Két Torony Nagyszékelyi Faluegylet titkára, Kardos Etelka, a 

Magyar Permakultúra Egyesület elnöke, és 3 fő nagyszékelyi lakos. 

Első napirendi pontban a lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról, valamint a két ülés 

közötti időben a képviselő-testület hatáskörében tett polgármesteri intézkedésekről tájékoztatta Klubecz Istvánné a 

képviselőket. 

Második napirendi pontban Boczor Gyula, a Nagyszékelyi Polgárőr Egyesület elnöke tájékoztatta a testület tagjait 

az egyesület 2022. évi tevékenységéről. A polgárőr-egyesület 2022-ben 12 fővel teljesített szolgálatot. Jó a kapcsolatuk 

az önkormányzattal és a tamási rendőrséggel is. Az elmúlt évben éjszakai szolgálatot teljesítettek és helyi 

rendezvényeket biztosítottak. Több lakossági probléma merült fel az utcán hagyott biciklik ellopásával, valamint a 

kóborló kutyákkal kapcsolatban. Az egyesület tagfelvételt és több szolgálatot tervez. Pályázaton nyert 200.000 Ft-ból 

az egyesület ruházatát gyarapították. Az önkormányzattól kapott támogatást postázásra és egyéb dolgokra használták 

fel. 

A Pincehelyi utca 3. szám alatti helyiséget az önkormányzat szükséglakássá alakította át, jelenleg folyik egy másik, 

megfelelő helyiség keresése a polgárőrök számára.  

Harmadik napirendi pontban a Két Torony Nagyszékelyi Faluegylet, a Magyar Permakultúra Egyesület, valamint 

a Nagyszékely Alapítvány tevékenységeikről szóló beszámolóit tárgyalta meg a testület a civil szervezetek 

képviselőivel. 

A Két Torony Nagyszékelyi Faluegylet azzal egészítette ki  írásos beszámolóját, hogy jelenleg emelkedik a 

taglétszám. Április 1-től Csáki Csilla heti 10 órában van alkalmazásban. A Kék ház működése beindult, hetente van 

jóga, táncház és foltvarrás. Működik olvasókör és turkáló. Az önkéntes program a NEA pályázatból kerül 

megvalósításra. Tervben van a szabadegyetemes előadások folytatása. Egy év leforgása alatt Bényi Péter 6 alkalommal 

készít videókat a faluról, melyek a Nagyszékelyhez kötődők baráti köre facebook csoportban is közzé lesznek téve. 

A nemzetközi önkéntesek fogadása program keretében harmadik éve vannak itt önkéntesek. Jelenleg négy önkéntes 

van Nagyszékelyben, márciustól novemberig. A kultúrház kertjében és kézműves műhelyekben dolgoznak, 

népdaléneklést tanítanak, és néptáncfoglalkozást tartanak. Ha valakinek szüksége van segítségre, a faluegylet szívesen 

veszi a megkeresést.  

A Kultúrpajta kulturális programok és koncertek szervezésével foglalkozik. A pályázati pénz a fellépők díjazására 

lett fordítva. A rendezvény szervezői és megvalósítói önkéntesen dolgoztak. 

A Tündérkertre nem érkezett támogatás. Önkéntes munkából épül a Kneipp mezítlábas ösvény. Helyi lakosok által 

felajánlott növények is telepítésre kerülnek. 

A Magyar Permakultúra Egyesület beszámolóját annak elnöke, Kardos Etelka tartotta meg. Az országos egyesület 

tíz éve van bejegyezve, helyben van a székhelye. Tavaly 200 taggal és hat telephellyel működött. Vannak oktatási, 

tervezési, és fordító munkacsoportjai. YouTube csatornájának nagy a nézettsége, online konferenciáin sokan vesznek 

részt. Kéthetes alapképzéseket tart, tavaly 4 turnusban. Az idei a hatodik év, amikor sérült emberek érkeznek táborozni. 

Az egyesület együttműködik szakmai szervezetekkel. Pályáznak eszközökre, melyekkel például a vízminőséget lehet 

vizsgálni.  

A Nagyszékely Alapítvány nevében Bori Tamás beszélt. Az alapítvány Donáth Jordánka öröksége. Tevékenységei 

(szociális tevékenységek, tanfolyamok szervezése stb.) a 2000-es évek közepén megszűntek. Donáth Benedek tervei 

szerint elsődleges cél az ifjúsági tevékenységek támogatása. A dohánypajta eladásra került. Az Ifiház 1989-ben készült 

el, teleház, táborhely, oktatási és közösségi helyszín volt. A szállásépület felújítása két éve kezdődött a Magyar Falu 

Program pályázatán nyert 6 millió forintból. A nagy épület felújítására egyelőre nincs elegendő forrás. A szállásépület 

felújításának befejezése az idei év végére várható. Nyári táborokat lehet majd oda szervezni, akár a helyi fiatalokat is 

bevonva. Az iskola az alapítványon keresztül kapott egymillió forint támogatást. A kuratórium tagjai Donáth Benedek, 

Bori Tamás és Kántor István. 



Negyedik (Egyebek) napirendi pontban 

– Nagyszékely Községi Önkormányzat képviselő-testülete megtárgyalta és elfogadta a DÁM Önkormányzati 

Társulás társulási megállapodásának módosításait, és az egységes szerkezetbe foglalt Társulási megállapodást. 

– A közvilágítás be- és kikapcsolási időpontjának módosításáról született döntés. 

– A Sárbogárdi Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2022. évi tűzvédelmi tevékenységéről írásban készült beszámoló. 

– Döntés született a települési szilárd hulladékkal kapcsolatos helyi közszolgáltatásról szóló rendelet hatályon kívül 

helyezéséről. A szilárd hulladékról való gondoskodás 2023. július 1-től nem önkormányzati, hanem állami feladat lesz.  

– Az önkormányzat vizuális vizsgálatot kért az hivatal és az óvoda területén lévő 5 db fenyőfára. A vizsgálatot 

minősített favizsgáló végezte, és az önkormányzat épületét veszélyeztető 764. sorszámú fa kivágását javasolta. 

A képviselő-testület a három beadott árajánlatból Lacza Bálint 170.000 Ft-os árajánlatát választotta, amely az 

elszállításra nem vonatkozik. 

Ötödik napirendi pontban, zárt ülésen a települési támogatási kérelmek elbírálása történt. 

forrás: jegyzőkönyv 

TŰZ 4.0 
Ezúttal egy autó. Sűrűsödő, fekete füst a motortérben, és már kisebb lángok is kicsapnak a réseken. A létező 

leggyorsabban cselekszünk: van, aki a tűzoltókat hívja, vannak, akik egy-egy kerti locsolótömlőt húznak ki 

futva a két szomszédos ház kerítésén, és olyanok is vannak, akik a motorháztetőt igyekeznek kinyitni. 

Csakhogy az nem nyílik. (Mint utóbb kiderült, a nyitóbowden beleragadt az ekkorra már szenesre olvadt 

akkumulátorba.) A füst és a lángok rohamosan nőnek. Félő, hogy a tűz átterjed az utastérbe, illetve a 

benzintank felé. Ebbe jobb nem is belegondolni… Gondolkodni nem is igen van idő. Szerencsére mindkét 

portán van nemrégen beszerzett porral oltó készülék. Ezek is ott teremnek pillanatok alatt. Próbálunk befújni 

a hűtőrács felől, a kerékdobnál és alulról. Mindeközben már a feszítővasak is dolgoznak. A füst egyre 

gomolyog, de a motorháztető széleinél végre megfelelő nagyságú nyílás engedi a befecskendezést; majd 

felnyílik egészen. Csak most lehet érdemben oltani. Az oltás márpedig ilyenkor lényegében versenyfutás az 

idővel. És veszélyes versenyfutás. 

A szakfelszerelés és a védőruházat elemi szükséglet egy ilyen helyzetben. Ha az embert védősisak óvja, 

kevésbé van félnivalója az arcába lobbanó lángtól, védőkesztyűben pedig megfoghatja a felforrósodott 

motorháztetőt; de nagy segítség lett volna egy profi lemezvágó és két komolyabb pajszer is. A tavasszal alakult 

nagyszékelyi önkéntes tűzoltó-egyesületnek szinte semmilyen eszközkészlete nincsen. Az említett eszközök 

és a nem említettek is a különleges anyaguk és kialakításuk miatt nagyon drágák. A használt, de még 

használható darabok ugyan kevésbé, de még mindig nagyon sokba kerülnek. Magyarán szólva: minden kis 

támogatásra nagy szükség van. Helyesebben: adja Isten, hogy ne legyen rá szükség, csakhogy ez már nem a 

mi döntésünk. Amit ki-ki tehet, hogy lehetőségéhez mérten hozzájárul az egyesület talán nem haszontalan 

munkájához. Köszönet érte.         Papp István Gergely 

IFIHÁZ 
A Nagyszékely Alapítvány 2021-ben sikerrel pályázott a Magyar Falu Program részeként a Bethlen Gábor 

Alapkezelő által meghirdetett Falusi Civil Alap többcélú pályázatra. Az alapítvány a pályázat keretein belül a 

6 millió forint vissza nem térítendő, ingatlanfejlesztési és renoválási célra elnyert összeget maradéktalanul el 

tudta költeni, melyből megvalósult az Ifiház (Nagyszékely, Petőfi utca 6.) melléképületének (szállásépület) 

héjazatcseréje, födémszigetelése járható födémmel, korszerű fűtési és hűtési rendszer kiépítése, 10 db 

nyílászáró cseréje, a villamoshálózat és a vizesblokkok rendbehozatala.  

A 2020 óta tartó építőipari áremelkedések okozta többletköltségek miatt az épület használatbavételéhez 

szükséges apróbb beltéri és kültéri javítások még hátravannak, emiatt az várhatóan ez év végével történik 

majd meg. Donáth Benedek 
 

 

 

Pénzbeli hozzájárulást a Simontornyai Önkéntes Tűzoltó-egyesület számlaszámára lehet utalni: 

11746098-20031419. A megjegyzés rovatba „Nagyszékely” szót írva az adomány mindenképp a 

nagyszékelyi önkéntesekhez fog eljutni. Aki készpénzzel vagy eszközökkel támogatna szívesebben, az 

Téglás Jánosnál teheti meg (30/9053055). 



Egy 98-as újságcikk szerint ablakokat nyitogatott Nagyszékelyben, múltba és 

jövőbe egyaránt. Teljes szívvel hitt az isteni gondviselésben, mégis arra tanított, 

hogy ragadjuk meg a lehetőségeket. Nem csak egyházi feladatait tekintette 

missziójának, hanem hogy Nagyszékelyt visszahozza az életbe a lassú 

haldoklásból: sokat tett az iskoláért, épületeket újított fel, munkahelyeket 

teremtett. 20 évet töltött (egy kisebb kitérővel) Nagyszékelyben, megváltoztatva 

az itt élők életét. Tíz évvel ezelőtt halt meg Donáth Jordánka, Nagyszékely 

egykori református lelkésznője. Donáth Benedeket kérdezgettem édesanyjáról. 

Jordi anyai ágon magyar, apai ágon bolgár volt. Szülei egy eszperantó 

kongresszuson találkoztak Várnában. A közös nyelv is az eszperantó volt az 

angol mellett, gyermekeikhez mindketten saját nyelvükön szóltak. Jacseva 

Jordánka Ilieva 1965 szeptemberében Budapesten született. Tíz hónapos volt, 

mikor a család visszaköltözött Bulgáriába, ahol gyökeret akart ereszteni. Öccse, Lajos 6 évvel később 

született. Jordit eleinte nagymamája nevelte, míg szülei Neszebárban dolgoztak. Az általános iskolát már ő is 

a tengerparti településen végezte. Jordánka 15 éves volt, mikor szülei úgy döntöttek, visszaköltöznek 

Magyarországra. Magyarul értett, de törte a nyelvet. Az építőipari szakközépiskolát így kezdte el Budapesten. 

Hétvégenként rákoshegyi házukat építették. A poroszos nevelésben hívő Ilia bácsi nyers munkaerőként 

tekintett lányára, aki egész napokat töltött cementes vödrök hurcolásával. Valamilyen menekülési út kellett 

neki a mindennapokból, és az Istennel való kapcsolat fontos része lett az életének. Megtérésében egy 

osztálytársa volt rá komoly hatással, ahogy aztán ő is hatással volt másokra, például Szalay (ma Hargita) 

Katira, aki első évben padtársa is volt. 17 éves kora körül már komoly hívő volt, és a Kispest-rózsatéri 

református gyülekezetben tett szert azokra a barátokra, akik elkísérték szinte élete végéig. Ott találkozott 

későbbi férjével, Donáth Istvánnal is. 1988-ban kötöttek házasságot. Ekkor már teológiát tanult, közben 

dolgozott, hol az építőiparban, hol szociális gondozóként. A Karácsony Sándor Iskola egyik alapítója volt, 

1990-ben. Ugyanabban az évben született meg Áron. 1991-ben végzett a Református Teológiai Akadémián. 

Nem sokra rá úgy érezte: mennie kell. A legenda szerint térképre bökéssel választottak úticélt. Megnézték 

a környékbeli településeket, és Nagyszékelyre esett a választás, ahol már 20 éve nem volt lelkész. Egy romos 

parókia fogadta őket, egy fogyatkozó falu és kevés templomba járó ember. ’93-ban költöztek. 

Akik hallották őt prédikálni, egyetértenek abban, hogy mikor elmentek a templomba, kaptak tőle valamit. 

Nem annyira szervezni akarta a közösséget, mint inkább minél több emberrel kapcsolatot létesíteni és 

közvetítőként összehozni őket, ha szükségük van egymásra. Rengeteg pályázatot írt, de nem azok 

megnyerésétől várta a közösség létrehozását, hanem kifejezetten a másik oldalról fogta meg a dolgot. Ő 

belefektette a közösség építésébe önmagát is: az idejét, az erejét, a hitét, a család vagyonát is. Legfőbb 

hátulütője ennek az volt, hogy projektmenedzserként elveszett az anyukaságból 98 tájékán. Magánélete szinte 

megszűnt, az összes idejét a közösségre fordította, meg az alapítványra. 

A rendszerváltás idején rengeteg funkció hiányzott a községből, és ezek pótlására alakult a Nagyszékely 

Alapítvány. Táborszervezés, kézműves szakkör beindítása, teleházmozgalomban való részvétel, a falu 

bekapcsolása az internetbe, lehetőség fénymásolásra, nyomtatásra – ezek addig városi kuriózumok voltak. 

Azzal a céllal hívta életre az alapítványt, hogy szociális alapon segítse az itt élőket.  

94-ben megszületett Anna, 95-ben Benedek. A 98-as kormányváltás után az alapítvány egyre több 

pályázatot nyert meg. A rohamos bővülést Jordi már nem tudta sikeresen menedzselni, hiába ölte bele az életét 

az alapítványba. Férjével megromlott a kapcsolatuk, 2002-ben elváltak. Zűrös időszak kezdődött életében: 

depresszióba esett, újra férjhez ment, Kőszegre költözött, újabb gyermeknek adott életet, hazatért, újra elvált. 

Korábban diagnosztizált daganatos betegsége kiújult, továbbterjedt. 

Úgy döntött, nem vállalja a kemoterápiát, helyette alternatív 

gyógymódokat keresett. 2010-ben még egyszer elutazott 

Bulgáriába. Ekkor már komoly fájdalmai voltak. 

Még egy fontos törés volt 2007-ben: Janka születése közben 

komplikációk támadtak, melyek során halálközeli élményben volt 

része. Innentől fogva más eszmei tartalmak érdekelték, melyek 

rányomták bélyegüket korábbi kapcsolataira és világnézetére. Saját 

életét próbálta megfejteni másokon keresztül. 

Habár már fiatalon is sokat beszélt a halálról, élete utolsó fél 

évében még mindig tele volt tervekkel, és szívesen maradt volna 

köztünk megvalósítani azokat. 

„A lényeges dolgok titkon formálódnak. 

Miközben éljük az életünket, tesszük a 

dolgainkat, aközben a Hatalmas Isten 

előkészíti azt, amire szükségünk van. 

Ami fontos. Szól róla, ígéri. De mikor 

cselekedni kell, senki nincs ott 

feleslegesen. Minden szép csendben 

zajlik, láthatatlanul formálódik. 

Miközben alszunk, Ő gondoskodik a 

dolgok történéséről, méghozzá 

tökéletesen.” 

2009 karácsonyi prédikáció részlete) 
 



ANIMÁCIÓS TÁBOR ÉLMÉNYBESZÁMOLÓ 
Az animációs táborban megtanultunk rajzfilmet készíteni a „stop motion” 

technikával. Az olyan, hogy csinálsz egy fényképet valamiről, aztán egy 

picit elmozdítod, és megint lefényképezed, És még egyszer, és még 

sokszor. A képeket egymás után lejátsszuk, és akkor olyan, mintha 

mozogna, valamilyen mozdulat kijön.  

Sokfélét kipróbáltunk az animálásban, olyat is, hogy egy gyurmával 

dolgozol, és egy kicsit átformálod. Vagy rajzolsz, és egy másik lapra 

ugyanazt lerajzolod, egy kicsit másképpen. Meg olyat is, hogy legóból 

építesz valamit, minden kockánál lefényképezed, és a filmben olyan, minta magától épült volna fel. 

Gyopi, Gaspar és Csilla tartották a tábort. Minden nagyon jó volt. Vicceseket is rajzoltunk, és egyik nap 

drámás játékokat és színcápát játszottunk. Én Bencével készítettem egy animációt, aminek a címe a „Nagy 

késés”. Arról szól, hogy egy család elkésik egy előadásról, mert aznap van az óraátállítás. Mindenki nagyon 

jó animációkat készített. Brandner Lea, 11 éves 
 

NAGY ESEMÉNYEKRŐL KICSIBEN 
Július második szombatján volt az aratóünnep 

Kisszékelyben, melyen Nagyszékely (egy tag 

kivételével) egy újoncokból álló, de a régi 

„Mákvirág” nevet megtartó aratóbrigáddal 

képviseltette magát. Az inkább lelkes, mint 

gyakorlott csapat derekasan helytállt az 

aratásban, a kepe elkészítésében, a parasztreggeli 

bemutatásában és elfogyasztásában. 

Július harmadik szombatján, a nagyszékelyi 

falunapon különféle programokba tekinthettek 

be az érdeklődők. Ének, zene, színház, tánc, vetítés, olvasnivaló, meleg ebéd, hűsítő hab várta a közönséget. 

Köszönettel tartozunk mindenkinek, aki bármilyen módon: munkával, fellépéssel, tapssal, eszköz 

kölcsönzésével, étellel és itallal járult hozzá az eseményhez.  

 

LESIFOTÓSOK 
Különös dolgok esnek újabban a mi kis falunkban. S. István helyi lakos a minap 

arra lett figyelmes, hogy nagyszékelyi ingatlanját celebek lepték el. Nem ez az első 

eset, hogy a fiatal pár feltűnik, és zavartalanul használja otthonát, beleértve a 

konyhát, fürdőszobát, nappalit. Az egykori zöldségkereskedő szerint zavart nem 

okoznak, a háziakkal barátságosak, segítőkészek, már-már családtagként 

tekintenek egymásra. Mégis szokatlan ez a fajta érdeklődés.  

A rejtély mintegy véletlenül oldódott meg. A lapunk számára dolgozó 

paparazzo éppen egyik szokásos leshelyén lapított a Last Minute zenekar 

próbaterme előtt, mikor megpillantotta (és lencsevégre kapta) az ablak alatt 

settenkedő konkurens kíváncsiskodókat. 

A fiatal párban azonnal felismerte a 

községünkben rejtőzködő celebritásokat, 

akik bevallották: elkötelezett rajongói a frissen újjáalakult 

fiúzenekarnak, és ittlétük célja nem más, mint egy egyszerű önfotó, 

azaz szelfi készítése a legendás nagyszékelyi rockbandával. 

A zenekar tagjai szerencsére nem élték meg zaklatásként a 

lelkesedést, és szívesen adták arcukat a fényképhez. Mindenki 

boldogan távozott. Nagyszékely nyüzsgő életébe végre ismét 

beköszönthet a nyugalom. 

A nyomozást ismét Arany Beáta Virág végezte. 
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